
 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 13. maj 2020  

NB: kl. 17.00 – 19.00.  

Mødet foregår on line på linket     https://ds.whereby.com/uffe 

For at komme på on line mødet – åbn google crome eller google - tryk på linket ovenfor og du skulle meget gerne blive guidet frem til selve mødet. 

Ved problemer, ring til Uffe på 20905444.  

For at få det optimale ud af møderne, kan det være en fordel at overholde denne vejledning til et godt online møde. 

1. Inden mødet: Mødeindkalderen gør sig klar til at være ordstyrer og skriver en kort agenda. 

2. Opstart! Alle siger hej med video og lyd, så man får set hinanden. 

3. Alle åbner chatten, så de er klar til at skrive kommentarer, og slår både mikrofon og videosignal fra på sig selv. En slukket 

mikrofon giver mindre støj og talen i munden på hinanden, og jo færre, der har tændt for kameraet, des bedre er forbindelsen. 

4. Ordstyreren deler sin dagsorden i chatten, så alle kan se, hvad der skal snakkes om hvornår. Ordstyreren udstikker også 

retningslinjer for, hvordan man håndterer spørgsmål og diskussioner. 

5. Afhængigt af mødetypen skriver man fx, når man har korte spørgsmål til den, der taler. Når man har et punkt på dagsordenen 

eller skal forklare noget, får man ordet af ordstyreren.  

 

Forældrerepræsentanter: Ellen Jensen (formand) 
Joan Christensen (næstformand) 
Anette Haslund 
Mikkel Kruse 
Mona Kjær Nielsen 
Signe Bloch-Krarup 
Tanja Terndrup 

Mor til Jonas i L-klassen 
Mor til Anton i Y-klassen 
Mor til Tobias i Y-klassen 
Far til Frederik i M-klassen 
Mor til Sebastian i Z-klassen 
Mor til Alexander i B-klassen 
Mor til Dicte i M-klassen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum/Helle Potoppidan 
 

 

Afbud:  
Mikkel 
Signe 
Tanja 
 

 

 

 

1. punkt 
3 min /17.00 

Godkendelse af referat fra 4. marts 2020 (bilag 1). 



 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning:  
Referatet er godkendt. 

 

2. punkt 
5 min / 17.05 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 
 

Bemærkninger:  

Beslutning: Retningslinje omkring sejlads medkajak. Rettelser fra sidste møde er skrevet ind i 
retningslinjen.  
 
Ellers intet at følge op på. 
 

 

3. punkt 
15 min /17.10 

Næste skoleår – økonomi, organisering og svømning. 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet, er at skolebestyrelsen er med i mål, overvejelser og 
prioriteringer ift. perioden august til juli (skoleåret 2020/21) 
 
Økonomi i det kommende år skoleår: 
Ift. skolen: Tidligere er det meldt ud, at vi i det kommende år i store træk vil ha´ 
mulighed for samme normering som i dette skoleår. Grunden til denne vurdering 
var, at vi allerede sidste sommer vidste, at der ville komme en besparelse og derfor 
tænkte vi allerede en besparelse ind til dette skoleår. Strategien med besparelser 
"på forhånd" har også betydet, at vi har kunnet bibeholde normeringerne i dette 
forår - selvom flere elever af forskellige årsager er stoppet i løbet af året.  
 
Vi har nu gennemgået økonomien i forhold til det kommende år. Der er kommet 
besparelser på 3,4% samt lavere takst for elever med afkortet skoledag. Hertil 
kommer også en ”skjult besparelse” ved at takst-fremskrivningen er lavere end de 
overenskomstmæssige lønstigninger. Modsat kommer der lidt flere børn i det 
kommende skoleår. Samlet set betyder dette, at vi kan fastholde strukturen i 
teamene med to lærere, to pædagoger og medhjælper - dette alt efter antallet og 
sammensætningen af elever. Besparelsen fremkommer ved, at de ekstra elever 
bliver en del af den nuværende normering.  
 
Ift. kørslen: Over de sidste år har det været i kørselsafdelingen, at økonomien har 
været mest stabil. Af forskellige årsager, står kørselsafdelingen til et underskud i 
dette budgetår, og på den baggrund vil vi i det kommende skoleår være nød til at 
finde veje til en mere effektiv kørsel - eller tænke i andre muligheder der kan få 



økonomien i balance. Dette arbejde er allerede påbegyndt, og vil fortsætte hen over 
foråret. 
 
Ift. Videnshuset: Over de sidste år har det været en afdeling, hvor det har været 
svært at få økonomien i balance. Ved fælles hjælp er økonomien nu i balance - når 
der ikke opstår for meget uforudset. Lige nu er der ved at blive forhandlet nye 
kontrakter inden for nogle ydelser, og håbet er, at Videnshuset på den baggrund vil 
få lidt mere luft til de udsving der naturligt vil være over et år.  
 
Svømning i det kommende skoleår: I dette skoleår har det været svært at leve op til 
skolebestyrelsens beslutning om, at alle elever i junior samt alle kørestolsbrugere får 
svømning i vinterhalvåret. Det er ikke kun de nuværende udfordringer omkring 
svømningen, der gør, at vi i ledelsen ønsker at retænke svømningen. Vi tror på, at vi 
kan få forbedret mulighederne for svømning for flere, hvis vi organiserer 
svømningen på en lidt anden måde end i dag. Målet er, at alle elever tilbydes 
svømning, og alle elever får ca 20 gange svømning årligt over hele deres skolegang. 
En model for dette kan være, at: 
 

• Eleverne i Indskolingen og Ung har svømning over hele skoleåret i opdelte 
grupper hver 2. uge. 

• Eleverne i Junior har svømning hver uge i perioden fra Efterårsferien til 
Påske. Fra Påske til Efterårsferien har Junior ”Skole i Naturen”. 

 
 

Bemærkninger:  
Uffe har tidligere meldt ud, at normeringen i det kommende skoleår vil komme til at 
ligge på samme niveau som i dette forår. Det kan ikke helt lade sig gøre pga. 
besparelser og at vi ikke får fuld takst for elever der har nedsat skoletid. Der er 
dialog med skoleafdelingen ift. takstnedsættelse for eleverne med nedsat skoletid. 
Pt. har vi 99 elever. Næste skoleår kommer vi op på 102 elever. Besparelsen 
kommer til at betyde, at vi har samme økonomi til de 102 elever, hvor tidligere 99 
elever. Den struktur vi har i klasserne/teams kan derfor bibeholdes.  
 
Kørselsafdelingen er økonomisk presset.  
Vi får samme takst til elevgruppen nu hvor vi har 99 elever, som da vi havde 83 
elever derudover har afdelingen været en del ramt af langtidssygemeldinger. Det 
betyder at vi i det kommende skoleår måske ikke kan køre til så mange ting, 
kørselstiden for nogle elever kan blive lidt længere, at vi ikke kan være så fleksible 
som tidligere.  
Vi vil være mere opmærksomme på at søge om forhøjet takst for elever der har 
behov for specialkørsel.  
 
Ift. Videnshuset har det gennem årene været den afdeling der har været svært at få 
til at hænge sammen økonomisk. Vi er pt. i gang med at forhandle kontrakter 
kontakter og håber der kan forhandles højere takster, så der kan oprettes en bedre 
balance i regnskabet. Derudover ses der på hvad der kan gøres. 
 
Svømning: 
Opmærksomhed ift. at det er vigtigt at fysisk handicappede er til svømning. Der er 
enighed om, at svømning er godt for alle børn på skolen og at det er noget vi fortsat 
ønsker at prioritere.  



Det skal evalueres løbende gennem årene i bestyrelsen.  
 
 

Beslutning: Svømning: Præmissen for svømning fremadrettet ændres til at alle elever tilbydes 
svømning ca. 20 gange om året – med ekstra opmærksomhed på de fysisk 
handicappede.  
Vi følger op på, hvorledes beslutningen kan fungere i praksis i det nye skoleår. Det 
skrives på årshjulet for næste års punkter i bestyrelsen i foråret + efteråret.   
 

 

 

4. punkt 
20 min/17.25 

Evaluering af perioden med Covid19, nedlukning samt den kommende periode med 
gradvis genåbning. 

Ansvarlig: Ellen  
 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at få evalueret perioden med nedlukning samt drøftelse af 
håndtering af Covid19 og genåbning i den kommende periode. 
 
 

Bemærkninger: Bestyrelsen har oplevet, at der har været god kommunikation og planlægning 
generelt. Det opleves at der har været en god kontakt til både elever og forældre og 
under nedlukningen og til dem der stadig ikke er i skole. 
 
Erfaringen fra skoledagene er ,at det fungerer godt at være mere ude med eleverne.  
 
 
Der er lidt kaos på p-pladsen. Det har været et dilemma, at der er forældre med 
elever på Dybkær skolen der kører ind over p-pladsen. Ledelsen vender det med 
Dybkær skolen så det kan fungere bedre. 
 
Karen viste en video af ude-undervisning i x-klassen under corona-perioden. 
 

Beslutning: 
 

 

 

 

5. punkt 
15 min /17.45 

Skolebestyrelsen i den kommende periode med Covid19 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen beslutter form og indhold på 
skolebestyrelsesmøder i den kommende periode med Covid19.  
 

- Hvor meget ønsker den samlede bestyrelse at være inddraget i de 
ændringer som kommer løbende.  

- Antal møder inden sommerferien? Herunder skal der tænkes i en to-deling 
med et forretningsudvalg (som kan være hurtigt arbejdende) og den 
ordinære bestyrelse som mødes på allerede fastlagte tidspunkter? 

- Fungerer det med on line møder? 



- Skal der være et ekstra skolebestyrelsesmøde inden sommerferien? Datoen 
for dette møde bør falde sammen med et evt. skolebestyrelsesvalg. Se pkt. 
6. 

- Andet 
 

 
 

Bemærkninger:  
Bestyrelsen oplever at de har været involveret på et tilpas niveau. 
 
 

Beslutning: Der afholdes endnu 1 bestyrelsesmøde inden sommerferien.  
Mødet afholdes d. 17/6 kl 17.00. Der afholdes valg fra kl. 17.00. Mie deltager efter 
sommerferiemøde.  
Uffe melder mødeform ud inden mødet.  
 

 

6. punkt 
20 min /18.00 

Valg til skolebestyrelsen 

Ansvarlig: Ellen og Uffe 

Sagsfremstilling: Formål: Der skal afholdes skolebestyrelsesvalg dette forår, og formålet med dette punkt er at 
besluttet en proces for afvikling af valget.  
 
På Dybkær Specialskole har vi ”forskudte” valg. Det betyder, at ca halvdelen af bestyrelsen er 
på valg hvert 2. år. Retningslinjerne for afholdelse af skolebestyrelsesvalget dette forår, er 
endnu ikke kommet. Beskeden fra skoleafdelingen er: 
Kære skoleledere  
Jeg har senest i går morges sendt en rykker til Center for Grundskole v/STUK om et svar på vores forespørgsel vedr. 
reglerne for forskudte valg – uden held indtil nu, desværre. 
Det første svar på forespørgslen (dateret 16. april) var: ”Vi er ved at få afklaret retningslinjerne for afholdelse af 
nyvalg under de nuværende omstændigheder. Vi kan derfor ikke melde noget ud endnu, men vender tilbage så snart 
vi har et svar.” 
Afdelingsledelsen har besluttet at vente på det centrale svar. Den bedste beslutning, idet konklusionen på 
ovenstående er, at der kommer retningslinjer, og dem skal vi i givet fald følge. Jeg sender besked direkte til jer, så 
snart jeg ved noget! 
I øvrigt: Opfølgningen på min lille undersøgelse gav knap det antal skoler, som får denne mail. Jeg har ledt i gamle 
GO-sager og fundet en del skoler, som i hvert fald tidligere har afholdt forskudte valg. Hvis nogen af modtagerne af 
mailen ikke længere afholder forskudte valg, vil jeg gerne vide det.  
Mange hilsener 
Helle Præsius Busk 
Fuldmægtig i Sekretariatet/PPL, Skoleafdelingen 

 
Delelementer ift. beslutning af proces: 

- Nedsættelse af valgbestyrelse - som skal bestå af skoleleder, afgående 
skolebestyrelsesformand samt medlem af skolebestyrelsen. Det er 
valgbestyrelsen der står for gennemførelse af valget på baggrund af de 
retningslinjer som vi modtager senere. 

- På valg: Mikkel, Joan, Heine/Signe, Trine/Tanja. Er medlemmerne i 
skolebestyrelsen enige? 

- Andet 
 
 

Bemærkninger: Mikkel ønsker at udtræde af bestyrelsen. Annette er på valg og ønsker ikke at 
fortsætte, da hende søn går ud om 1 år. Joan går ud da hendes søn går ud fra skolen 
til sommer. 
Det kunne være ønskværdigt også at få repræsentanter fra indskolingsafdelingen.  



 
Der er givetvis mulighed for at forældrerepræsentanter kan vælges for en 2. årig 
valgperiode. Hvis vi ønsker det om 2 år, skal det ønskes nu.  
Opmærksomheder: 

- det er vigtigt, at der er et overlap af bestyrelsesmedlemmer, så vi ikke 
risikerer at hele bestyrelsen ikke skiftes ud på en gang. 

- Det kan måske være nemmere at få forældre til at opstille hvis det kun er 
for 2 år. 

 
 
 

Beslutning: Mikkel, Joan og Annette træder ud, mens Ellen, Signe, Tanja og Mona fortsætter to 
år endnu. Dermed er der tre ledige pladser fra det kommende skoleår.    
 
Det meldes ud til den samlede forældregruppe med opfordring ift. opstilling. Uffe 
gør dette.  
 
Alle er opmærksomme på at opfordre forældre til opstilling. 
 
Der nedsættes valgbestyrelse der er repræsenteret af: Uffe, Ellen, Mona. 
 
Der er endnu uklart hvornår der er valg. Et evt. ønske om en 2. årig valgperiode 
tages op på første møde i næste skoleår. 
 
 
 

 

7. punkt 
20 min /18.20 

Gennemgang af ”Forretningsorden” for skolebestyrelsen 

Ansvarlig: Ellen og Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at få gennemgået forretningsorden for skolebestyrelsen.  
 

- Gennemgang og drøftelse af forretningsorden. 
 

- Af konkrete ændringer, er der fra skolen forslag om at reducere antallet af 
møder. I vinters blev det på MED temadagen besluttet at interne procedurer 
skal forenkles og antallet af overordnede møder skal reduceres - herunder 
MED og PKU. Antallet af møder tæt på eleverne - teammøder og 
afdelingsmøder - bibeholdes. Skal antallet af skolebestyrelsesmøder 
reduceres? 

 
 
 

Bemærkninger:  
Opmærksomhed ift. en kommende beslutning: 
Det er vigtigt at bestyrelsen kan når de punkter vi skal med en opmærksomhed ift. 
det ansvar der også er for bestyrelsen. 
Forslag: 

- fjerne 2 møder og i stedet forlænge møderne 
- Skal vi slette temadagen  



- Obs på uddelegering af opgaver til arbejdsgrupper som kan fremlægge for 
alle 

- At Temadagen kun afholdes ved behov. 
- 1-2 online møder. 

 

Beslutning:  
Som det er nu, opleves det at der er punkter på møderne der fylder møderne ud.  
 
”Den nye skolebestyrelse” tager forretningsorden op igen på første møde i det nye 
skoleår og tager beslutning.  
 
 

 

 

 

 

8. punkt 
15 min /18.40 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 

 
 

Ledelse 
 
 

Der har været spørgsmål omkring det valg der er taget ift. at sfo’en lukker ½ time før 
hver dag og at skolen lukker kl. 14.00 om onsdagen. 
 
Begrundelse: 
 

- Det er en udfordring når vi skal have alle elever i skole med busserne, da der 
pt. ikke må være så mange børn i busserne.  

- Vi kan ikke udnytte ressourcer på samme måde som ellers. Først og sidst på 
dagen samler vi normalt eleverne og sparer på den måde ressourcer.  

- Når personaler er syge, skal de være væk fra skolen minimum 48 timer.  
- Hvis vi ikke gør dagen lidt kortere, kan vi ikke følge retningslinjer ift. at være 

mere ude og ikke samle elever fra forskellige klasser. 
- Vores normale mødestruktur kan under de nuværende forhold ikke 

opretholdes. Vi har derfor ikke mulighed for at afholde team-møder. Derfor 
lukker skolen kl. 14.00 om onsdagen hvor der afholdes møder.  

 
Skolen har under hele perioden, og vil og fremover, finde løsninger i 
yderpositionerne så alle forældre kan få det til at hænge sammen. 
 
Skolen har planlagt med at de personaletimer det har været muligt. Vejledere, 
ressourcepersoner og terapeuter kommer frem til sommerferien til at have faste 
timer i klasserne. Ligeledes er det planlagt med at alle Flyverne/vikarerne har faste 
timer i klasser. Det betyder at der er en lidt større normering, og at der ikke 
vikardækkes ved personalefravær. Hvis mange voksne bliver syge på en gang kan det 
blive nødvendigt, at nogle af børnene må blive hjemme en dag eller tage før hjem.   
 
 



 

Medarbejdere 
 

Corona-perioden har indtil videre været oplevet meget positivt. Der var været tid til 
mere fordybelse. 
Vi savner alt det ”vi har sammen”, men oplever en glæde ved alt det andet vi 
oplever.  
Der er helt sikkert nogle positive ting vi kan tage med os fremover.  

 

9. punkt 
3 min /18.55 

Evt. 
 

  

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2019-2020 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 14/8-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 25/9-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 20/11-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 11/12-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 8/1-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 5/2-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/3-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 1/4-20 12.00-20.00 Temadag  

Onsdag 13/5-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


